
Valtuutettu Seppälän valtuustoaloite: Kuntien vaatimien lääkärinlausuntojen yhdenmukaisuuden 
selvittämisestä 

Sote uudistuksen tarkoitus on ollut löytää keinoja tehostaa sote alan tehokkuutta ja siten pitää 
paremmin huolta asukkaista. Nyt käynnissä olevan harmonisoinnin tarkoitus on yhdenmukaistaa 
asukkaiden palveluja.  

Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueen kunnilla ja kaupungeilla on vaihtelevia käytäntöjä siitä mihin 
kaikkeen kunta vaatii lääkärintodistusta. Terveydenhuollon resurssien ollessa tiukalla on syytä 
varmistaa että osaa asukkaista ei kunnan puolesta ohjata samasta asiasta hakemaan 
lääkärinlausuntoa ja toisia taas ei.  

Esimerkkeinä erilaisista toimintatavoista on mm. kuntien vaatimissa lääkärinlausunnoissa 
ruokavalioiden saamiseksi.  

Merkittävimpiä tarkastelu kohteita on kuntien ja kaupunkien työntekijöiden sairaslomien 
myöntämisperusteet ja niihin vaadittavista lääkärintodistuksista. Muutenkin Länsi-uudenmaan on 
hyvä kannustaa kuntia ja muita työnantajia olemaan vaatimatta lääkärintodistusta muutaman päivän 
flunssapoissaoloista sillä ne kuormittavat turhaan terveydenhuoltoa.  

Jos ja kun eroavaisuuksia löytyy on syytä selvittää onko erilaisille käytännöille aitoa tarvetta vai 
voidaanko byrokratiaa sekä turhia lääkärikäyntejä karsia. Näin resursseja vapautuisi muuhun 
hoitotyöhön.  

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Länsi-Uudenmaan hyvinvointialue ryhtyy 
selvittämään kunnilta millaisia käytäntöjä näillä on koskien lääkärintodistuksen vaatimista sekä 
näiden käytäntöjen yhdenmukaistamista. 

 

Ledamot Seppäläs fullmäktigemotion: Utredning av enhetligheten av läkarutlåtanden som 
kommunerna kräver 

Avsikten med vårdreformen har varit att finna metoder för att effektivisera social- och hälsovården 
och på så sätt ta hand om invånarna på ett bättre sätt. Avsikten med den nu pågående 
harmoniseringen är att förenhetliga invånarnas tjänster.  

Kommunerna och städerna i Västra Nylands välfärdsområde har varierande praxis angående vilka 
ärenden som förutsätter ett läkarintyg. Då resurserna inom hälso- och sjukvården är knappa finns 
det orsak att säkra att kommunen inte förutsätter ett läkarutlåtande av vissa invånare, medan andra 
inte behöver ett sådant. 

Exempel på olika tillvägagångssätt förekommer bland annat i fråga om läkarutlåtanden som 
kommunerna förutsätter för beviljandet av olika specialdieter.  

Bland de viktigaste frågorna som bör granskas är kriterierna enligt vilka anställda vid kommunerna 
och städerna beviljas sjukledighet, samt läkarintygen som behövs för dem. Även annars bör Västra 
Nyland uppmuntra kommunerna och andra arbetsgivare att inte kräva läkarintyg för några dagars 
förkylningsfrånvaro, eftersom de belastar hälsovården i onödan.  

Om och när skillnader uppdagas ska man utreda om det finns ett genuint behov för de olika 
tillvägagångssätten och om byråkrati och onödiga läkarbesök kan undvikas. På så sätt frigörs resurser 
för annat vårdarbete.  



Vi ledamöter som undertecknat motionen föreslår att Västra Nylands välfärdsområde börjar utreda 
hos kommunerna, hurdana tillvägagångssätt dessa har i fråga om kravet på läkarintyg och hur praxis 
kan förenhetligas. 
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